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De drie grote veldverenigingen van Olympos, namelijk USVV Odysseus ’91 (de 

studentenvoetbalvereniging), TC de Uithof (de studententennisvereniging) en USHC (de 

studentenhockeyvereniging) doen gezamenlijk, met ondersteuning van de Sportraad, de 

volgende oproep.  

Al geruime tijd verzorgen deze drie studentensportverenigingen sport voor studenten in 

Utrecht. Alledrie de verenigingen zijn stabiele spelers binnen de studentengemeenschap waarin 

wij zowel sociale activiteiten organiseren als dat we diepte- en breedtesport beoefenen.   Ter 

illustratie, de mannen van de hockeyvereniging spelen op het tweenahoogste niveau op het 

veld –de overgangsklasse- en eennahoogste niveau -topklasse- in de zaal; de vrouwen van 

Odysseus spelen op landelijk niveau tegen meerdere professionele verenigingen en bij de 

tennis wordt er tweede klasse gespeeld en was dit jaar de Nederlandse studentenkampioene 

een lid van TC de Uithof.  

Belangrijk is dat we naast sportvereniging, nog veel meer betekenen voor onze leden. Als 

studentensportverenigingen zijn wij plekken waar studenten zich kunnen ontwikkelen op 

sociaal en organisatorisch vlak. Middels commissies en besturen kunnen studenten zich in grote 

mate ontwikkelen als persoon en toekomstig professional. Tenslotte leveren al onze 

verenigingen een maatschappelijke bijdrage door bijvoorbeeld training te geven aan UNO of de 

benefietwedstrijd van Odysseus.  

Wij zijn allemaal bijzonder trots op het prestatieniveau dat we behalen, het sociale aspect dat 

wij leveren welke voor veel studenten erg belangrijk is, de maatschappelijke projecten die wij 

succesvol organiseren en bovendien het feit dat we alledrie al jaren bijzonder stabiele 

verenigingen zijn. 

De situatie waar onze verenigingen zich  sinds 2013 in bevinden is echter minder rooskleurig. 

Stuk voor stuk zitten we al jaren aan een maximaal ledenaantal door een tekort aan velden. Een 

probleem dat dus al lange tijd bekend is en onder andere wordt benoemd in de vraag-aanbod 

analyse Ruimte voor Sport 2016 – 2035, uitgevoerd door het Mulier Instituut. Wegens het 

tekort aan velden kunnen we ieder (studie)jaar niet anders dan een groot aantal studenten 

teleurstellen wanneer zij zich willen inschrijven voor een van onze verenigingen. Zowel 

Odysseus als USHC kennen wachtlijsten met wachttijden die oplopen tot twee jaar en TC de 

Uithof moet elk jaar tot bijna honderd studenten uitloten.  Zowel USHC als Odysseus hebben te 

maken met wachtlijsten van zo’n tweehonderd studenten. 

Onze ambitie (en misschien zelfs verantwoordelijkheid) is om sport te bieden aan alle 

studenten die willen sporten. Helaas is dat dus in veel gevallen niet mogelijk. Op basis van de 

groei van studentenpopulatie de afgelopen jaren én de verwachte groei de aankomende jaren, 



is het zeer waarschijnlijk dat deze vraag alleen nog maar zal toenemen. Bij behoud van de 

huidige capaciteit van Olympos zullen we in de toekomst dus nog meer studenten moeten 

teleurstellen. 

TC de Uithof, USHC en USVV Odysseus ’91 hebben al in meerdere vormen meegedacht en 

meegewerkt aan het komen tot een oplossing, veelal in samenwerking met de Sportraad en 

Olympos, en verenigingen waar deze problematiek ook speelt. In het afgelopen jaar zijn wij, als 

die grote veldverenigingen, een nog intensievere samenwerking gestart om die oplossing 

daadwerkelijk te bewerkstelligen. Samen hebben we een visie opgesteld gebaseerd op drie 

kerndoelen, namelijk Groei, Duurzaamheid en Erkenning. Dit is een plan waarin op langere 

termijn onze verenigingen gezamenlijk zullen werken aan het bereiken van een verbeterde 

situatie. Groei spreekt is in dit geval duidelijk: Uitbreiding van de veldencapaciteit maakt de 

groei van onze verenigingen mogelijk. Uiteraard willen we dit op een manier bereiken die 

duurzaam is en waarmee de verenigingen in de toekomst zulke stabiele spelers zijn als dat ze 

nu ook zijn. Tenslotte willen we duidelijk maken naar alle partijen dat we ondanks dat we 

studentensportverenigingen zijn, we ook gewoon sportverengingen zijn bestaande uit veelal 

Utrechtse inwoners. We streven naar erkenning als volwaardig sportvereniging door zowel de 

onderwijsinstellingen als de Utrechtse gemeente. 

Dat laatste punt is waar wij ons vandaag ook vooral op willen concentreren. De gemeente 

faciliteert op veel plekken in Utrecht sport en heeft aan de hand van rapportages een 

gedetailleerd beeld van de vraag naar sportvelden. Tekenend is echter dat de 

studentensportverenigingen vaak niet worden geïncludeerd door de gemeente. Dit als gevolg 

van het feit dat wij ons bevinden op het terrein van de UU. De SSV’s staan daardoor over het 

algemeen niet op de radar van de gemeente. 

Hoewel de studentensport wel deel uitmaakt van de campusvisie zijn er in de laatste jaren, 

waarin het tekort al bekend was, nog geen concrete plannen gemaakt om dit structureel op te 

lossen. We zien in dat het opstellen van een campusvisie een complex proces is, afhankelijk van 

meerdere factoren, maar op dit moment lijdt de sportende student hieronder. De HU en UU 

hebben het vizier vooral gericht op ontwikkeling van faciliteiten ten behoeve van studie en 

onderzoek, wat begrijpelijk is, maar wat wel betekent dat de studentensport enorm achterblijft 

in de ontwikkeling. Plannen die in het verleden werden gemaakt om de faciliteiten te 

verbeteren worden geannuleerd ten faveure van andere projecten, waardoor de 

studentensport niet weet waar het aan toe is. Wat dat betreft zitten wij nu in het donker met 

het oog op toekomstige uitbreiding. Bij de ontwikkeling van de nieuwe plannen zijn wij als SSV’s 

erg betrokken en we dragen we onze wensen duidelijk uit in de vorm van bijvoorbeeld het  

Om daadwerkelijk stappen te gaan zetten in het oplossen van het capaciteitsprobleem, zien wij 

een intensieve samenwerking tussen de onderwijsinstellingen, de gemeente en de 



studentensportverenigingen als essentiële eerste stap. Dat is daarmee ook onze oproep 

vandaag. Vanuit een dergelijke samenwerking kan er dan worden gewerkt naar een Utrecht 

waarin de sportbehoefte van de studenten kan worden beantwoord met een toereikend 

aanbod. 

 

  



Aantekeningen: 

Rapportage Capaciteitsbehoefte Sport 2018-2030 

Uit de rapportage capaciteitsbehoefte wordt eens te meer duidelijk dat de studentensport 

buiten de boot valt. 

Strategisch plan van de universiteit noemt ‘De campus van de universiteit is een plek waar 

studenten en medewerkers met plezier komen’. 


